

**Tian Jiayi** 3st-year undergraduate student at Inner Mongolia University of Science and Technology, China

تيان جيايي طالبة جامعية في السنة الثالثة بجامعة منغوليا الداخلية للعلوم والتكنولوجيا، الصين

## ANALYSIS OF THE IMPACT OF INTERNET LANGUAGE ON THE DEVELOPMENT OF CHINESE LANGUAGE AND LITERATURE IN THE NEW ERA

# تحليل تأثير لفت الإنترنت على تطور اللغت الصينيت وآدابها فحي العصر الجديد

Abstract: This paper analyzes the impact of Internet language on Chinese language and literature in China, and explores its characteristics, positive and negative impacts, and development strategies. Internet language poses challenges and opportunities to Chinese language and literature with its innovation and timeliness. The article suggests that Chinese language and literature should actively absorb the essence of Internet language, innovate to enhance competitiveness, and use Internet media to promote development.

**Keywords**: Internet language; Chinese language and literature; development; impact; new era.

الخلاصة : يتناول هذا البحث تحليل تأثير لغة الإنترنت على اللغة والأدب الصيني في الصين، ويستكشف خصائصها وتأثيراتها الإيجابية والسلبية واستراتيجيات التنمية. وتطرح لغة الإنترنت تحديات وفرصًا للغة والأدب الصينيين من خلال ابتكاراتها وحداثتها. ويقترح البحث أن اللغة والأدب الصينيين يجب أن يستوعبا بشكل نشط جوهر لغة الإنترنت، وأن يبتكرا لتعزيز القدرة التنافسية، وأن يستخدما وسائل الإعلام عبر الإنترنت لتعزيز التنمية.

الكلمات المفتاحية: لغة الإنترنت؛ اللغة الصينية وآدابها؛ التنمية؛ التأثير؛ العصر الجديد.



Wang Jiaao 1st year Master's student "Sukhoi State **Technical University** 

وانغ جياو التقنية الحكه مية

#### Introduction

As a core component of Chinese culture, Chinese language and literature are facing the dual impact of Internet language under the impetus of network information technology in the new era. The rise of Internet language has not only enriched the way of expression of Chinese and promoted the modernization of language, but also posed a challenge to the standardization and purity of traditional Chinese language and literature, making it an important and urgent task to explore the impact of Internet language on the development of Chinese language and literature.

#### **Results and discussion**

- 1. Characteristics of Internet language: Internet language pursues simplicity and vividness. It makes good use of abbreviations and symbols, such as emoticons, which not only accelerates the circulation of information, but also enriches the connotation of expression with vision and emotion [1]. It is full of novelty and personality, breaking the framework of traditional language, showing infinite creativity, and becoming a language bridge for young people to express themselves and pursue uniqueness. Internet language keeps pace with the times and is deeply imprinted with the imprint of current culture. At the same time, it also incorporates the characteristics of various places, with the charm of dialects, showing the charm of multiculturalism.
- 2. The positive impact of Internet language on Chinese language and literature: Internet language has broadened the expression territory of Chinese language and literature with its novel expressions and vocabulary, not only strengthening its expression strength, but also bringing vitality and innovative power to traditional literary styles. With its rapid and intuitive characteristics, Internet language appropriately meets the urgent needs of the modern information society and drives the continuous innovation of Chinese language and literature. Its diversified style is a microcosm of the extensiveness of cultural exchanges, providing an inexhaustible source of material and inspiration for the prosperity and development of Chinese language and literature. Internet language breaks free from the constraints of traditional language norms, builds a bridge of cross-cultural and crossregional communication, and allows people from all over the world to exchange ideas on the same platform. This change has strongly promoted the internationalization and diversification of Chinese language and literature.
- 3. Negative impact of Internet language on Chinese language and literature: The frequent emergence of typos, grammatical errors and vocabulary abuse in Internet language poses a severe challenge to the standard norms of Chinese, and may lead to a decrease in the standardization of language application. The widespread dissemination and plagiarism of vulgar words in Internet language not only reduces the cultural taste of Chinese, but also damages the originality and creativity of Chinese language and literature, and lays a potential hidden danger for the inheritance and development of traditional culture.
- 4. Optimization strategy for the development of Chinese language and literature under the Internet language environment: In order to enhance the fun and efficiency of Chinese teaching, the education field urgently needs to give play to innovative thinking and cleverly integrate the selected Internet language elements into the teaching process. Use the unique appeal of Internet language to stimulate students' enthusiasm and initiative in learning and improve the quality and effect of teaching. Chinese language and literature should maintain an open and inclusive attitude, actively absorb the beneficial elements of Internet language, regard it as an important nutrition for its own development, and build a sounder Chinese language and literature system through continuous innovation and improvement. At the same time, with the help of the wide influence of Internet language, promote Chinese language and literature to a new stage of development.

### Conclusion

The influence of Internet language on Chinese language and literature is dualistic, bringing both challenges and opportunities. In the face of this phenomenon, Chinese language and literature need to actively adapt to the trend of language development in the new era and actively absorb the positive elements of Internet language to promote the innovative vitality of Chinese language and literature and continuously strengthen its competitiveness. At the same time, Chinese language and literature should make full use of the wide dissemination power of Internet language to vigorously promote the modernization and transformation of Chinese language and literature and the process of globalization, so as to achieve more far-reaching development.

باعتبار ها مكونًا أساسيًا من الثقافة الصينية، تواجه اللغة الصينية والأدب الصبني التأثير المزدوج للغة الإنترنت تحت زخم تكنولوجيا المعلومات الشبكية في العصر الجديد. لم يعمل صعود لغة الإنترنت على إثراء طريقة التعبير لدى الصينيين وتعزيز تحديث اللغة فحسب، بل شكل أيضًا تحديًا لتوحيد ونقاء اللغة والأدب الصيني التقليدي، مما يجعل من استكشاف تأثير لغة الإنترنت على تطوير اللغة والأدب الصيني مهمة مهمة وعاجلة.

### النتائج والمناقشة

- 1. خصائص لغة الإنترنت: تسعى لغة الإنترنت إلى البساطة والحيوية. فهي تستخدم الاختصارات والرموز، مثل الرموز التعبيرية، التي لا تعمل على تسريع تداول المعلومات فحسب، بل وتثري أيضًا دلالة التعبير بالرؤية والعاطفة[1] ايضاً إنها مليئة بالجديد والشخصية، وتكسر إطار اللغة التقليدية، وتُظهر إبداعًا لا نهائيًا، وتصبح جسرًا لغويًا للشباب للتعبير عن أنفسهم والسعى إلى التفرد وكذلك تواكب لغة الإنترنت العصر وتتسم بطابع عميـق للثقافـة الحاليـة. وفـي الوقـت نفسـه، فإنها تتضـمن أيضًا خصـائص الأماكن المختلفة، مع سحر اللهجات، مما يُظهر سحر التعددية الثقافية.
- 2. التأثير الإيجابي للغة الإنترنت على اللغة والأدب الصيني: وسعت لغة الإنترنت نطاق التعبير للغة والأدب الصيني بتعبيراتها ومفرداتها الجديدة، ولم تعزز قوتها التعبيرية فحسب، بل جابت أيضًا الحيوية والقوة الإبداعية للأنماط الأدبية التقليدية و بفضل خصائصها السريعة والبديهية، تلبي لغة الإنترنت بشكل مناسب الاحتياجات الملحة لمجتمع المعلومات الحديث وتدفع الابتكار المستمر للغة والأدب الصيني. أسلوبها المتنوع هـو نمـوذج مصـغر لسعة التبادلات الثقافية، ويـوفر مصدرًا لا ينضب للمـواد والإلهام لازدهار وتطور اللغة والأدب الصيني كذلك تتحرر لغة الإنترنت من قيود معايير اللغة التقليدية، وتبنى جسرًا من التواصل بين الثقافات والمناطق، وتسمح للناس من جميع أنحاء العالم بتبادل الأفكار على نفس المنصة. وقد عزز هذا التغيير بقوة تدويل وتنويع اللغة
- 3. التأثير السلبي للغة الإنترنت على اللغة والأدب الصيني: يشكل الظهور المتكرر للأخطاء المطبعية والأخطاء النحوية وإساءة استخدام المفردات في لغة الإنترنت تحديًا خطيرًا للمعايير القياسية للصينيين، وقد يؤدي إلى انخفاض في توحيد تطبيق اللغة. 3.2. إن الانتشار الواسع للكلمات البذيئة في لغة الإنترنت والانتحال لا يقلل من الذوق الثقافي للصينيين فحسب، بل يضر أيضًا بأصالة وإبداع اللغة والأدب الصيني، ويضع خطرًا خفيًا محتملًا على توارث وتطور الثقافة التقليدية.
- 4. استراتيجية التحسين لتطوير اللغة والأدب الصيني في بيئة لغة الإنترنت: من أجل تعزيز متعة وكفاءة التدريس الصيني، يحتاج مجال التعليم بشكل عاجل إلى إعطاء دور التفكير الإبداعي ودمج عناصر لغة الإنترنت المختارة بذكاء في عملية التدريس. استخدم جاذبية لغة الإنترنت الفريدة لتحفيز حماس الطلاب ومبادرتهم في التعلم وتحسين جودة وتاثير التدريس كذلك يجب أن تحافظ اللغة والأدب الصيني على موقف منفتح وشامل، وأن تستوعب بنشاط العناصر المفيدة للغة الإنترنت، وتعتبر ها غذاءً مهمًا لتطور ها، وأن تبنى نظامًا للغة والأدب الصينيين أكثر صحة من خلال الابتكار والتحسين المستمر. في الوقت نفسه، بمساعدة التأثير الواسع للغة الإنترنت، يتم تعزيز اللغة والأدب الصينيين إلى مرحلة جديدة من التطور

إن تاثير لغة الإنترنت على اللغة والأدب الصيني ثنائي، فهو يحمل في طياته تحديات وفر صاً في الوقت نفسه. وفي مواجهة هذه الظاهرة، يتعين على اللغة والأدب الصينيين أن يتكيف بنشاط مع اتجاه تطور اللغة في العصر الجديد وأن يستوعبا بنشاط العناصر الإيجابية للغة الإنترنت لتعزيز حيوية الإبداع في اللغة والأدب الصينيين وتعزيز قدرتهما التنافسية باستمرار. وفي الوقت نفسه، يتعين على اللغة والأدب الصينيين أن يستفيدا بشكل كامل من قوة الانتشار الواسعة للغة الإنترنيت لتعزيز تحديث وتحول اللغة والأدب الصينيين وعملية العولمة، وذلك من أجل تحقيق تنمية أبعد مدى.

### المراجع والمصادر Literature

Liu Shiyu. Analysis of the characteristics and causes of Internet language in the new media era[J]. New Chu Culture, 2024, (31): 89-92